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Lapin Ilmatieteenlai-
toksen tutkija Anna 
Kontun mukaan nor-
maali Sodankylän 
talvi on taittumassa 
normaaliin tapaan 
kesäksi.

Mitään dramaattista eletty 
talvi tai nykyhetki ei ole tar-

jonnut luonnon kiertokulun 
suhteen. Vesiarvot sulavas-
sa lumessa ovat pysyneet 
tavallisissa rajoissa eli sa-
mat kuin toissa talvena.

- Lumen syvyys oli poik-
keuksellinen jos vertailu-
kohteeksi otetaan pari aikai-
sempaa vuotta. Viime talven 
lumet olivat peräti 40 sent-
tiä alempana kuin kuluneen 
talven, kertoo Kontu.

Hänen mukaansa lumi-

huippu Sodankylässä satoi 
yhden viikonlopun aikana.

- Se oli sellaista ”hötty-
rää” joka ei kasvattanut lu-
men vesiarvoja.

Parhaillaan sulava lumi 
on myös aikataulussaan ja 
ei ainakaan vielä ole aiheut-
tanut päänvaivaa.

- Suurempia sulamison-
gelmia voi tulla eteen silloin 
jos saisimme vesisateita su-
lattamaan lumen nopealla 

aikataululla. Mitään tällaista 
ei ole kuitenkaan näköpiiris-
sä jos vertailua tehdään nor-
maalitalvien sulamisiin.

Poikkeuksellisena talvea 
Kontun mukaan voidaan pi-
tää myös aikataulullisesti.

- Pysyvä lumi tuli maahan 
aikaisemmin kuin tavallises-
ti. Viimeksi tällaista Sodan-
kylässä on koettu 40-luvul-
la.

Kontun mukaan lumi 

on sitkeästi myös pysynyt 
maassa koko kauden sula-
matta missään vaiheessa.

Kontu muistuttaa että ti-
lastotiedot ovat Sodankylän 
Tähtelän mittauspisteistä 
kerättyjä.

- Paikallisia vaihteluja 
Sodankylänkin alueella voi 
olla.

Ympäristöministeri Paula Lehtomäki Sodankylässä:

Tutkija Anna Kontu 
kuvailee päättyvää talvea

 tavanomaiseksi.

Natura ei välttämättä väistä 
kaivoshanketta

Sodankylän normaali talvi
päättymässä tavanomaisesti

Sodankylässä maa-
nantaina vieraillut 
ympäristöministeri 
Paula Lehtomäki ei 
tuoreeltaan liputta-
nut paikkakunnan tu-
levien kaivoshaavei-
den puolesta.

Lehtomäen mukaan ei ole 
lainkaan selvää, että Na-
tura -suojelu väistäisi Ker-
silö-Moskuvaara alueella 
mahdollisesti käynnistyvää 
kaivoshanketta.

- Mahdotonta suojelun 
purkaminen ei kuitenkaan 
ole. Asia vaatii kuitenkin tar-
kempaa tutkimusta ja selvi-
tystä ennen kuin kantaa voi 
ottaa hankkeen puolesta tai 
sitä vastaan, totesi Lehto-
mäki.

Mielipiteensä Naturan 
purkamisesta Lehtomäki 
totesi lyhyenä kannanottona 
kunnan esitykseen, jossa 
häneltä pyydetään Viianki-
aavan suojelun lieventämis-
tä tai jopa lakkauttamista 
kaivostoiminnan edellytys-
ten turvaamiseksi.

Suojelun lieventämisen ja 
lakkauttamisen aikaansaa-
miseksi Sodankylän kunta 
on valmis kaikin keinoin 
myötävaikuttamaan siihen, 
että kunnan alueelta löyde-
tään korvaavat Natura- ja 
soidensuojelualueet.

Esityksessään ministerille 
kunta muistuttaa Sodanky-
län sijainnista malmipoten-
tiaaliltaan rikkaalla Keski-
Lapin viherkivialueella. 
Hanke jota kunnan Naturan 
lievennys tai lakkautusesitys 
koskee on vielä tutkimusten 
kohteena.

Kunnanvirastolla jär-
jestetyssä tilaisuudessa 
ministerille kerrottiin myös 
kaivoshankkeita tukevista 
ratahaaveista.

Kunnanhallituksen pu-
heenjohtaja Veikko Virtanen 
maalaili ratalinjausta joka 
alkaisi Kolarista ja päätyisi 
Kemijärvelle. Virtasen poi-
kittaisrata kulkisi alueen 
malmioiden kautta.

Talosvesien
käsittelystä

Sodankylän kunta esitti mi-
nisterin harkittavaksi myös 
esitystään talousjätevesien 
käsittelystä vesihuoltolaitos-
ten viemäriverkostojen ulko-
puolisille alueille.

Esityksessään kunta toi-
voo asetukseen tarveharkin-
nan mahdollisuutta. Siinä 
kunnilla yhdessä ympäris-
töviranomaisen kanssa voi-
sivat myöntää vapautuksen 
asetuksen määräyksistä, 
silloin kun kiinteistö sijait-
see kaukana vesistöistä tai 

pohjavesialueista.
Lisäksi asetus voisi va-

pauttaa haja-asutusalueen 
kiinteistöt joissa asuu vain 
vanhuksia.

Ministeri muistutti että jä-
tevesiasia on ollut voimassa 
jo vuodesta 2004 alkaen. 

- Ongelmana ei ole ollut 
itse asetus vaan toimeenpa-
no, totesi Lehtomäki.

Lisäksi ministeri muistut-
ti että mökki jossa ei ole ve-
sijohtoa, ei tarvitse mitään 
uutta.

- On selvää että asetuk-
sella ei ole tavoitteena pa-
kottaa ikäihmisiä muutta-
maan kodeistaan, vahvisti 
Lehtomäki.

Ministeri korosti sitä, että 
asiaan liittyvä säädösselkiy-
tys ikäihmisille tarjottavien 
helpotuksien ja vapautusten 
osalta on haussa.

Tuuli ja
biovoimaa 

Pikaisen vierailun yhteydes-
sä ministerille luovutettu 
kirjelmä käsitti myös tuuli-
voiman ja bioenergian lisää-
mistä Sodankylässä.

Ministerin toivotaan 
vaikuttavan hallituksessa 
omistajaohjauksen kautta 
tuulivoiman lisärakentami-
seen ja toisaalta kotimai-
sen metsäenergian käytön 
lisäämiseen lieventämällä 
Kemera-tuen saannin ehtoja 
metsähankkeeseen Pohjois-
Lapissa.

Kunnan mielestä metsä-
hakkeen tuki olisi suunnat-
tava energian alkulähteille.

Ympäristöministeri Paula 
Lehtomäki tutustui Sodan-
kylän kunnan esittämiin 
asioihin tarkasti, kysy-
myksessä olleita asioita 
tarkasteltiin myös karttojen 
avulla. Lehtomäkeä kartalla 
opastamassa Sodankylän 
kunnanhallituksen puheen-
johtaja Veikko Virtanen.


